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中文摘要:

      选取城镇女性劳动力样本,运用结构方程模型与中国健康与营养调查数据(CHNS)检验社会经济地位、生活方式与健康风险的关系,研究对建立女性群体

的健康风险防范机制以及相应的政策制定具有重要的意义。研究表明:(1)社会经济地位与女性健康风险呈正向相关,随着社会经济地位的上升,健康风险下降;
(2)社会经济地位并不通过中间变量生活方式影响女性健康;(3)在社会经济地位的度量指标中,教育程度与职业对女性健康风险的影响较显著,收入的影响很

小,几乎可以忽略不计。

English Summary:

      Taking female labor force as the study object, two structuring equitation models about Socioeconomic Status (SES), life style, and health risk are developed and the empirical tests are given. The 
objective is to explore the degree of influence of SES on women's health risk. The research provides the basis for lowering female laborers'health risk and putting forward health promotion policies. The 
result shows: (1) there is a positive relationship between socioeconomic status and women health risk. With the rise of socioeconomic status, health risk decreases. The influence is more significant in the 
lowest SES population. (2) SES does not have impact on women's Health risk though life style mechanism. (3)Education and occupation are the most important influencing factors on women health risk. 
The influence of income on women's health risk is not significant.
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